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Zápis č. 11 

z jednání Komise pro prevenci kriminality a 
drogových závislostí 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 7. 9. 2022 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Bc. Václav Doubrava Mgr. Zdeněk Černohouz 

Leo Czabe  

Roman Kupka  

Bc. Jiří Hűbner Omluveni: 

Petr Konečný DiS. Mgr. Luděk Tichý 

Mgr. František Horák 

Dalibor Vacek 

Ing. Jan Polách  

Marie Škavronková  

Bc. Kateřina Dobrozemská Hosté: 

František Konečný 

Miroslav Raindl 

Vítězslav Hofer 

 

Mgr. Ivo Slavotínek 

Mgr. Lukáš Carlos Hrubý 

  

Program: 

1. Příprava priorit a témat podpory pro dotační titul Podpora prevence kriminality 2023, 
včetně úprav hodnotících kritérií 

2. Náměty, diskuse, různé 

3. Návrh výjezdního jednání komise v KAPPA-HELP, z.s. Přerov  
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Zápis: 

V úvodu jednání komise předseda přivítal a představil nového stálého hosta komise         
Mgr. Lukáše Carlose Hrubého. Podle Mgr. Hrubého se Společnost Podané ruce, o.p.s., ve 
které je odborným ředitelem, věnuje jak službám a klientům se závislostí, tak i 
prostřednictvím nízkoprahových služeb dětem a mládeži. Ve vztahu k popisovaným službám 
zejména vyzdvihl existenci Linky pomoci pro hráče hazardních her a jejich blízké. 

  

1. Příprava priorit a témat podpory pro dotační titul Podpora prevence kriminality 
2023, včetně úprav hodnotících kritérií 

Členům komise byly představeny základní obsahové parametry připravovaného dotačního 
titulu Podpora prevence kriminaly pro rok 2023. Především navrhovaný okruh 
podporovaných aktivit, které beze změny kopírují aktivity z roku 2022, dále ponechaný 
rozsah oprávněných žadatelů, ponechanou minimální a maximální výši možné dotace a výši 
spoluúčasti žadatele. S ohledem na centrálně nastavené nové hodnotící parametry platné od 
roku 2023, byla hodnotící kritéria upravena tak, aby byla v souladu s novými požadavky 
vedení kraje a zároveň reagovala na zkušenosti z hodnocení v minulých letech. Nejširší 
debata byla v závěru tohoto projednávaného bodu zaměřena na specifika 
vyhovění/nevyhovění žádostí v kontextu bodového hodnocení. Zda zvolit varinatu A, která 
určuje jednu hranici s tím, že všichni žadatelé nad 60 bodů obdrží plnou podporu a 
žadatelům s méně než 60 body nebude vyhověno nebo zvolit variantu B, která určuje dvě 
dělící hranice s tím, že všichni žadatelé nad 80 bodů obdrží plnou podporu, žadatelům 
s dosaženými body 60 až 80 bude vyhověno částečně a ostatním nebude vyhověno. 

Na základě provedeného hlasování bylo konstatováno, že všichni přítomní členové (v době 
hlasování 11 osob) jsou pro variantu B bez jakýchkoli dalších úprav základních obsahových 
parametrů. 

Uvedený výstup komise bude v této nezměněné podobě zapracován do obsahově 
rozsáhlejších Pravidel Dotačního titulu Podpora prevence kriminality 2023. Uvedený materiál 
bude v jeho kompletní podobě schvalován na dalším jednání komise formou usnesení 
komise. 

 

 

2. Náměty, diskuse, různé 

Komise se opět zabývala problematikou osob bez přístřeší a to nejen s ohledem na zvýšený 
počet těchto osob na zábřežsku, ale také s ohledem na očekávané dopady energetické krize 
a zájmu komise hledat východiska a způsoby řešení. Podle komise je na místě opět otevřít 
tuto oblast, která byla, z iniciativy komise, zdařile pojmenována na uskutečněné konferenci 
v roce 2021. 

Podle Bc. Kateřiny Dobrozemské byla nyní vyhlášena výzva Operačního programu 
zaměstnanost na podporu sociálního bydlení a v tomto kontextu je možnost realizovat tzv. 
housing first. V rámci této výzvy je možné zřizovat také poradenská místa, která mohou být 
nápomocna při řešení obtíží, např. s energiemi apod. Je nutné kombinovat podpůrné a 
represivní nástroje ve vztahu k problémovým jedincům. Nelze jen trestat. 

Podle Mgr. Hrubého je možné v této oblasti využít i velice dobrých zkušeností a výsledků z  
z tzv. mokré zóny Společnosti Podané ruce, o.p.s. v Brně – regulovaná (kontrolovaná) 
konzumace alkoholu u převážně dlouhodobě rizikových uživatelů alkoholu. Tuto službu lze 
využít jako další nabídku pomoci ze strany strážníků a policistů ve směru k problémovým 
jedincům na ulici.  

Podle pana Konečného, DiS. je třeba informovat obce o existenci a možnostech housing 
first, včasně řešit zadlužování osob a podporovat terénní programy, které mohou eliminovat 
další propad. 
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Diskuse byla zakončena výrokem zájmu a snahy komise činit další kroky k tomu, aby téma 
problematických osob bez přístřeší nezapadlo, nýbrž se dále posunulo k odpovídajícímu 
řešení na celorepublikové úrovni. 

  

 

3. Návrh výjezdního jednání komise v KAPPA-HELP, z.s. Přerov 

Komise se shodla na zájmu zrealizovat dne 2. 11. 2022 výjezdní jednání komise v prostředí 
KAPPA-HELP, z.s. v Přerově. Detailnějí nejen poznat prostředí této organizace, ale 
především se seznámit s poskytovanými službami. Pokud bude výjezdní jednání komise 
odsouhlaseno Radou Olomouckého kraje, pak proběhne dne 2. 11. 2022 v čase od 11:30 do 
cca 15:00 hodin v Přerově. Cestovní náhrady mohou členové komise požadovat u 
Olomouckého kraje. V rámci úspor a ekologického zacházení bude zprostředkována nabídka 
vzájemných svozů. 

  

V Olomouci dne 7. 9. 2022 

………………………………. 
Bc. Václav Doubrava 

předseda komise 


